

IMPAK PERBELANJAAN AGREGAT (IE) KE ATAS  
PERTUMBUHAN EKONOMI DI MALAYSIA

RAAGINI A/R RAJENDRA KUMAR

JABATAN EKONOMI  
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI  
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

2012

cp: 9041

1100089319



LP 55 FPE 1 2012



1100089319

Impak perbelanjaan agregat (AE) ke atas pertumbuhan ekonomi  
di Malaysia / Raagini Rajendra Kumar.

PUSAT PEMBELAJARAN DIGITAL SULTANAH NUR ZAHIRAH  
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU (UMT)  
21030 KUALA TERENGGANU

1100089319		

Lihat Sebelah

**HAK MILIK**  
PUSAT PEMBELAJARAN DIGITAL SULTANAH NUR ZAHIRAH

**IMPAK PERBELANJAAN AGREGAT (AE) KE ATAS  
PERTUMBUHAN EKONOMI DI MALAYSIA**

**RAAGINI A/P RAJENDRA KUMAR  
SM EKONOMI (SUMBER ALAM)**

**PROJEK ILMIAH INI DIKEMUKAKAN BAGI MEMENUHI  
SEBAHAGIAN DARIPADA SYARAT PENGAJIAN**

**JABATAN EKONOMI  
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI  
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU**

**2012**

## PENAKUAN

Saya akui kertas projek (ECO 4998 / 4999) ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang telah saya jelaskan rujukannya melalui senarai rujukan yang dilampirkan.

Tarikh: 13/6/2012

Tandatangan : *R. Ray.*

Nama Pelajar : Raagini Rajendra Kumar

Nombor Matrik: UK 21761

## DECLARATION

I hereby declare that this project (ECO 4998 / 4999) is the result of my own hard work on investigation and findings, except where otherwise stated other sources are acknowledge by giving explicit references is appended.

Date : 13/6/2012

Signature : *R. Ray.*

Students Name : Raagini Rajendra Kumar

Matric Number : UK 21761

## PENGHARGAAN

Selama dua semester saya telah berusaha untuk menyiapkan laporan yang lengkap ini. Terlebih dahulu saya ingin mengucapkan ribuan rasa kesyukuran kerana akhirnya saya dapat menyiapkan laporan kajian ini dengan jayanya. Projek ilmiah ini merupakan sebahagian daripada keperluan, untuk saya mendapatkan Ijazah Sarjana Muda Ekonomi (Sumber Alam).

Selain itu, sekalung penghargaan dan terima kasih ditujukan khas kepada penyelia kertas projek saya, Puan Noor Haslina Mohammad Akhir. Beliau sentiasa meluangkan masa untuk memberi nasihat, pandangan dan membimbing saya untuk menyiapkan kertas projek ini. Dorongan beliau yang berterusan dari awal sehingga siapnya kajian ini amat saya hargai. Di samping itu, ucapan terima kasih juga ditujukan kepada Dr. Nanthakumar Loganathan dalam usaha untuk mendapatkan data dan maklumat untuk menyiapkan kertas projek saya. Sekalung penghargaan juga buat pensyarah-pensyarah Jabatan Ekonomi khususnya yang telah banyak memberi tunjuk ajar membentuk diri saya sepanjang pengajian saya di UMT.

Tidak lupa juga, penghargaan yang istimewa kepada kedua-dua ayahanda dan ibunda yang tercinta, Encik Rajendra Kumar dan Puan Santhi di atas berkat doa, dorongan dan sokongan mereka akhirnya saya berjaya menamatkan pengajian saya dan kajian yang saya lakukan dengan lengkap dan jayanya. Akhir sekali tidak lupa buat rakan-rakan seperjuangan yang turut memberi sokongan dan bantuan dalam usaha untuk memenuhi kehendak keperluan program. Segala sokongan dan kenangan manis sepanjang pengajian di UMT akan selamanya terpahat di sudut hati ini buat selama-lamanya, selamat maju jaya.

Sekian Terima Kasih.

Nama : Raagini Rajendra Kumar  
Email : [bluebutterfly\\_jr@yahoo.com](mailto:bluebutterfly_jr@yahoo.com)

## ABSTRAK

Kertas kerja ini mengkaji implikasi perbelanjaan agregat (AE) ke atas pertumbuhan ekonomi Malaysia . Dalam kajian ini, pembolehubah bersandar adalah KDNK manakala pembolehubah tidak bersandar adalah perbelanjaan penggunaan (C), pelaburan (I) dan perbelanjaan kerajaan (G). Tujuan membuat kajian ini adalah untuk menilai hubungan integrasi antara AE dengan pertumbuhan ekonomi di Malaysia. Kajian ini menggunakan data- data sekunder yang merangkumi 30 tahun iaitu dari 1980 hingga 2009. Untuk menghasilkan keputusan kajian, perisian *Econometric Views* atau dikenali sebagai *E-Views* telah digunakan secara menyeluruh dalam kajian ini. Secara umumnya penemuan kajian telah menunjukkan bahawa hanya wujud hubungan jangka masa panjang antara semua pembolehubah. Sebaliknya dalam jangka masa pendek tiada sebarang hubungan di antara pembolehubah bersandar dan pemboleh ubah tidak bersandar.

Kata kunci : Perbelanjaan Penggunaan (C), Pelaburan (I), Perbelanjaan Kerajaan(G), Pertumbuhan Ekonomi.

## ABSTRACT

This paper study the implications of aggregate expenditure (AE) on Malaysia's economic growth. In this study, the dependent variable is GDP, while the independent variables are consumption (C), Investment (I) and government spending (G). The purpose of this study is to assess the relationship between AE integration with economic growth in Malaysia. This study use a secondary data for 30 years from 1980 to 2009. To produce results, Econometrics Views software model known as E-Views have been used extensively in this study. In general, research findings have shown that only long-term relationship exists between all variables. Instead, in the short term, there is no relationship between dependent variable and independent variables.

Keyword : Consumption (C), Investment (I), Government Spending (G),  
Economic Growth.